
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

REUNIÓN DA COMISIÓN 2ª,

ORDENACIÓN TERRITORIAL, OBRAS

PÚBLICAS, MEDIO AMBIENTE E

SERVIZOS
 

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30



A Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos, da 
que vostede forma parte, reunirase o próximo día 30 de setembro de 2020, ás  10:30 
horas, no pazo do Parlamento.

A orde do día é a seguinte :

Punto 1. Elección  da  Vicepresidencia  da  Comisión  (art.  41  e  36  do 
Regulamento)

Punto 2. Delegación na Mesa da Comisión das facultades previstas nos artigos 
44.1 e  143.1 do Regulamento do Parlamento de Galicia conforme o 
establecido na Resolución da Mesa do Parlamento do 11 de abril de 
1986

Punto 3. Preguntas

3.1 661 (11/POC-000032)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre o investimento que prevé destinar a Xunta para a adquisición de 
inmobles nos núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense, no 
marco do programa Rexurbe, e para a súa posterior rehabilitación
Publicación iniciativa vía urxencia, BOPG n.º 9, do 02.09.2020

3.2 1133 (11/POC-000173)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Francisco Rivera, Juan Carlos
Sobre a valoración e as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto 
do  estado  da  estrada  LU-170  no tramo comprendido  entre  Cabreiros  e 
Momán, así como sobre a súa incidencia na seguridade viaria, no acceso ao 
polígono industrial de Xermade e no tecido industrial do concello
Publicación da iniciativa, BOPG n.º 12, do 08.09.2020

3.3 1247 (11/POC-000190)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da implantación dun plan 
integral de rexeneración das rías e dos ríos de Galicia para os anos 2020-
2024 e as actuacións que vai levar a cabo para reducir de xeito eficaz os 
niveis de contaminación que rexistran
Publicación da iniciativa, BOPG n.º 12, do 08.09.2020

3.4 1711 (11/POC-000277)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego



Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis
Sobre o balance que fai  o Goberno galego da eficacia do Programa de 
vivendas baleiras e as súas intencións referidas á implementación de novas 
medidas para a súa mobilización
Publicación da iniciativa, BOPG n.º 16, do 17.09.2020

Punto 4. Proposicións non de lei

4.1 674 (11/PNC-000029)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 13 máis
Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia para continuar coa 
aplicación do programa Rexurbe realizando novas convocatorias públicas 
de adquisición de inmobles e declarando novas áreas Rexurbe a través da 
Lei  1/2019,  do  22  de  abril,  de  rehabilitación  e  de  rexeneración  e 
renovación urbanas de Galicia
Publicación iniciativa carácter urxencia, BOPG n.º 9, do 02.09.2020

4.2 1693 (11/PNC-000159)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación 
coa  tramitación  da  solicitude  de  pase  á  concesión  de  explotación  do 
proxecto mineiro de litio Alberta I 1ª Fracción
Publicación da iniciativa, BOPG n.º 15, do 16.09.2020

Os grupos parlamentarios poderán presentar emendas ás proposicións non de lei ata seis 
horas antes do inicio da sesión, ao abeiro do disposto no artigo 161.2 do Regulamento.

O que lle comunico para o seu coñecemento e a súa convocatoria á devandita reunión.

Santiago de Compostela, 22 de setembro de 2020

María Elena Candia López

Presidenta da Comisión



 

 

 

RELACIÓN DE MEMBROS DE 
COMISIÓN 2ª, ORDENACIÓN TERRITORIAL,

OBRAS PÚBLICAS, MEDIO AMBIENTE E
SERVIZOS

POR ORDE ALFABÉTICA
 

Mesa

 

Vogais

Presidenta
María Elena Candia López P

Secretario
Paulo Ríos Santomé BNG

Xosé Luís Bará Torres BNG
Ramón Carballo Páez P
Paloma Castro Rey S
María Sol Díaz Mouteira P
Alexandra Fernández Gómez BNG
Martín Fernández Prado P
Patricia Otero Rodríguez S
Daniel Vega Pérez P
Borja Verea Fraiz P



 

 

Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1. Elección da Vicepresidencia da Comisión (art. 41 e 36 do

Regulamento)



 

 

Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

2. Delegación na Mesa da Comisión das facultades previstas nos

artigos 44.1 e 143.1 do Regulamento do Parlamento de Galicia

conforme o establecido na Resolución da Mesa do Parlamento do

11 de abril de 1986



 

 

Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

3. Preguntas



 

 

Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

3.1 661(11/POC-000032)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Candia López, María Elena e 6 máis

Sobre o investimento que prevé destinar a Xunta para a

adquisición de inmobles nos núcleos históricos de Ferrol,

Betanzos, Lugo e Ourense, no marco do programa Rexurbe, e

para a súa posterior rehabilitación

Publicación iniciativa vía urxencia, 9, 02.09.2020



 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

 
Á Mesa do Parlamento 
 
  

Elena Cándia López, Marta Fernández-Tapias Nuñez, Ramón Carballo 
Páez, Marisol Díaz Mouteira, Martín Fernández Prado, Daniel Vega e 
Borja Verea Fraiz deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario 
Popular, ao abeiro do disposto nos artigos 152, 98 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta 
Oral en Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio 
Ambiente e Servizos polo trámite de urxencia. 
 
 
 Xustificación da Urxencia: 
 
A urxencia ven motivada, pola necesidade que o Goberno galego, explique 
canto antes en sede parlamentaria a valoración sobre este tema 
 
O Goberno galego nos últimos anos veu intensificando a súa aposta pola 
rehabilitación de vivendas na nosa Comunidade a través da convocatoria 
de distintas liñas de axuda destinadas a preservar o patrimonio construído, 
mellorar as condicións das vivendas dos galegos e así incidir nunha mellor 
calidade de vida dos cidadáns. Goberno galego nos últimos anos veu 
intensificando a súa aposta pola rehabilitación de vivendas na nosa 
Comunidade a través da convocatoria de distintas liñas de axuda 
destinadas a preservar o patrimonio construído, mellorar as condicións das 
vivendas dos galegos e así incidir nunha mellor calidade de vida dos 
cidadáns.  
 
Na pasada lexislatura ademais das distintas liñas de axudas dirixidas aos 
propietarios e aos concellos para a rehabilitación de vivendas e dos 
contornos urbanos, a Xunta tamén está a impulsar outras actuacións 
directas de rehabilitación, en distintas cidades galegas, en inmobles que 
son da súa propiedade.  
 
Tamén anunciaba que ía seguir apostando por estas actuacións de 
rehabilitación directa, coa adquisición de novos inmobles en distintos 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

centros históricos de cidades e vilas galegas e publicaba ofertas públicas 
de adquisición de inmobles nos núcleos históricos dos concellos de Ferrol, 
Betanzos, Lugo e Ourense que serán rehabilitados directamente pola 
Xunta no marco do Programa Rexurbe.  
 
É por iso que os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte 
pregunta oral en comisión:  
 
-Que investimento prevé destinar a Xunta para a adquisición de inmobles 
nos núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense, no marco do 
programa Rexurbe, e para a súa posterior rehabilitación?  
 
 
 
  
 
Santiago de Compostela, 25 de agosto de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 25/08/2020 10:56:05 

 
Marta María Fernández-Tapias Núñez na data 25/08/2020 10:56:27 

 
Ramón Carballo Páez na data 25/08/2020 10:56:42 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 25/08/2020 10:56:59 

 
Martín Fernández Prado na data 25/08/2020 10:57:08 

 
Daniel Vega Pérez na data 25/08/2020 10:57:31 

 
Borja Verea Fraiz na data 25/08/2020 10:57:53 
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Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

3.2 1133(11/POC-000173)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Otero Rodríguez, Patricia e Francisco Rivera, Juan Carlos

Sobre a valoración e as actuacións previstas pola Xunta de

Galicia respecto do estado da estrada LU-170 no tramo

comprendido entre Cabreiros e Momán, así como sobre a súa

incidencia na seguridade viaria, no acceso ao polígono

industrial de Xermade e no tecido industrial do concello

Publicación da iniciativa, 12, 08.09.2020



 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

 
 

Patricia Otero Rodríguez e Juan Carlos Francisco Rivera, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A veciñanza de Xermade, así como os grupos políticos con representación no 

Concello de Xermade e mesmo a federación provincial de asociacións de veciños 

levan anos solicitando da Xunta de Galicia que arranxe a estrada LU-170 no seu 

tramo Cabreiros-Momán, que se atopa nun estado deplorable e perigoso cun 

firme deteriorado, curvas de difícil trazado e un ancho deficiente. 

 

A falla de obras de mellora,  así como as condicións climatolóxicas fan que o 

deterioro deste tramo aumente ano tras ano. E é urxente que se arranxe este tramo 

porque ademais de perigoso ten paralizado o polígono industrial da localidade xa 

que os transportes especiais non poden acceder a el dificultando así o 

desenvolvemento económico do concello de Xermade. 

  

Apoiar ao rural precisa de investimentos que permitan desenvolver a súa 

economía e neste caso o arranxo do tramo Cabreiros Momán sería un impulso ao 

tecido empresarial de Xermade, máis necesario agora se cabo pola crise 

producida pola Covid-19, ademais de beneficiar aos concellos do seu trazado. 

Neste senso precísase que a Provincia de Lugo estea ben comunicada entre si e 

tamén co resto de Galicia e esta estrada sirve para se comunicar coa provincia da 

Coruña xa que de Momán sae unha estrada que enlaza coas Pontes. 

 

O PP e a Xunta de Galicia xa se comprometeran  a realizar estas obras en 2011, 

incluso foi publicado un proxecto no DOG que contemplaba as seguintes 

actuacións: 

 

- Mellora de interseccións existentes por medio de cuñas de cambio de 

velocidade. 

- Reforzo do firme. 

 - Definición novos cambios de sentido. 

- Construción dunha nova glorieta que permite modificar a intersección 

entre LU-170 coa LU-2205 a Miraz, e a LU-2213 co parque empresarial 

de Xermade. 
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Pero estas actuacións quedaron nunha nova promesa incumprida da Xunta de 

Galicia, así como tamén quedou en fume e propaganda o compromiso feito pola 

Xunta de Galicia en 2015 de realizar unha serie de melloras no tramo Cabreiros- 

Momán da LU-170. 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

   
1ª)  Como valora a Xunta de Galicia o estado da estrada LU-170 no seu tramo 

entre Cabreiros e Momán? 

 
2ª)  Considera a Xunta de Galicia que é un tramo seguro para os usuarios que a 

empregan? 

 

3ª) Como valora a Xunta de Galicia os problemas que teñen os vehículos, sobre 

todo os transportes especiais, para acceder ao polígono industrial de Xermade? 

 

4ª)  Non considera que a mala situación desta estrada ten unha incidencia 

negativa sobre o tecido industrial do concello de Xermade? 

 

5ª)  Que pensa facer a Xunta de Galicia ante o mal estado da estrada LU-170 no 

tramo Cabreiros-Momán? 

 
6ª)  Por que non cumpre a Xunta de Galicia as promesas feitas en 2011 e 2015 

sobre o arranxo da estrada LU-170? 

 

Pazo do Parlamento, 31 de agosto de 2020  

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 31/08/2020 12:59:55 

 
Juan Carlos Francisco Rivera  na data 31/08/2020 13:00:09 
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Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

3.3 1247(11/POC-000190)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Arangüena Fernández, Pablo e 3 máis

Sobre as previsións do Goberno galego respecto da

implantación dun plan integral de rexeneración das rías e dos

ríos de Galicia para os anos 2020-2024 e as actuacións que

vai levar a cabo para reducir de xeito eficaz os niveis de

contaminación que rexistran

Publicación da iniciativa, 12, 08.09.2020



 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Pablo Arangüena Fernández, Patricia Otero Rodríguez, Juan Carlos 

Francisco Rivera e Paloma Castro Rey, deputados e deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

 

En febreiro de 2013, varios eurodeputados visitaron Galicia para controlar a 

depuración das rías galegas e concluíron que zonas nas nosas rías que aínda son 

moi produtivas están en grave perigo se non se toman medidas. Así, as rías de 

Pontevedra, Arousa, O Burgo ou Noia. 

 

A finais de 2014, a Comisión Europea anunciaba que denunciaría a España (polo 

tanto, a Galicia) ante o TXUE porque non existe garantía do bo tratamento das 

augas residuais urbanas en diversas zonas, porque falla un sistema axeitado de 

tratamento e porque existe risco para a saúde pública. Lamentablemente non era a 

primeira vez, xa pasara en abril de 2011 e en outubro de 2013. Logo chegou a 

sanción millonaria do Tribunal de Xustiza da UE (globalmente, unha multa 

coercitiva de 10,9 millóns de euros por cada semestre de atraso e unha sanción de 

12 millóns por incumprir a normativa comunitaria de saneamento) pola falta de 

tratamento de residuos líquidos en Santiago, Vigo e Ribeira, que erosiona a 

credibilidade do país, resta recursos que se poderían dedicar á mellora da calidade 

da auga e ameaza o acceso a posibles fontes europeas de financiamento. A ninguén 

se lle escapa que este desastre algo ten que ver coa herdanza que deixou o Goberno 

de Rajoy e coa nefasta xestión do Goberno galego en materia de depuración de 

augas residuais. E a cuestión está en que o Estado vai repercutir sobre as 

comunidades autónomas responsables do incumprimento as dúas sancións.  

 

E non remata aí o tema, España enfróntase na UE a outros procedementos de 

infracción en materia de saneamento e depuración, un deles pola contaminación no 

eixo Pontevedra-Marín-Poio-Bueu. Ante esta situación o Goberno do Estado está 

ultimando o Plan nacional de depuración, saneamento, eficiencia, aforro e 

reutilización, cun investimento estimado de preto 10.000 millóns de euros nos 

vindeiros 18 anos (2/3 desas actuacións corresponderanlles ás comunidades 

autónomas e 1/3 ao Estado e aos concellos). 

 

A situación en Galicia é especialmente preocupante dado que, 20 anos despois da 

aprobación da directiva Marco do Auga, a situación de contaminación das rías 

galegas (onde rematan non só os vertidos orixinados nas propias rías senón tamén 

os procedentes dos ríos que nelas desembocan) é altamente preocupante, igual que 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

a dos propios ríos, atopándonos en conxunto moi lonxe de acadar os obxectivos 

fixados pola UE. 

 

A modo de exemplo, a pesar de que a realidade amosa que Augas de Galicia non 

chega a detectar máis que unha parte dos vertidos en rías e ríos, ese organismo 

detectou no ano 2019 un total de 1.575 vertidos na costa galega, un 21,5 % máis 

que hai un lustro (1.296). Dos detectados, aproximadamente o 16 % (253) excedían 

a carga contaminante permitida e outros 57 tiveron que ser investigados por ter 

impacto no entorno pese a non exceder os valores permitidos.  Nesa estatística 

destacan as rías de Arousa, Muros-Noia e Vigo; con 60, 45 e 30 puntos, 

respectivamente, con carga microbiolóxica ou química tóxica, así como Ferrol (29 

focos), Ares-Betanzos (19) e Pontevedra (18). 

 

 

As rías de Galicia son ecosistema singular e valiosísimo, marco conformador da 

nosa cultura e identidade e fonte de vida pero tamén de riqueza acuícola e 

marisqueira, cronicamente mermada pola contaminación.  Algo parecido pode 

dicirse dos ríos de Galicia, outrora paraísos da pesca fluvial que hoxe está 

gravemente diminuída, ata o punto de que as licencias de pesca reducíronse 

aproximadamente á metade na última década. 

 

Por todo o exposto, os deputados e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai implantar o Goberno galego un plan integral de rexeneración das rías e 

ríos de Galicia para esta lexislatura 2020-2024? 

2. Como ten pensado reducir eficazmente o Goberno os niveis de 

contaminación existentes nas rías e ríos de Galicia?  

3. Vai mellorar o Goberno as EDAR existentes e os procesos de tratamento e 

xestión dos vertidos das augas residuais a través da súa depuración? Cando? 

4. Vai estender o Goberno a rede de tratamento do saneamento para evitar os 

vertidos continuos ou fóra de parámetro? 

 

Pazo do Parlamento, 3 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Pablo Arangüena Fernández 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Juan Carlos Francisco Rivera 

   Paloma Castro Rey 

Deputados e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 03/09/2020 10:47:59 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 03/09/2020 10:48:13 

 

Juan Carlos Francisco Rivera  na data 03/09/2020 10:48:23 

 

Paloma Castro Rey  na data 03/09/2020 10:48:34 
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Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

3.4 1711(11/POC-000277)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis

Sobre o balance que fai o Goberno galego da eficacia do

Programa de vivendas baleiras e as súas intencións referidas

á implementación de novas medidas para a súa mobilización

Publicación da iniciativa, 16, 17.09.2020



       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa á necesidade de avaliar e reformular as medidas 

para a mobilización do parque de vivendas baleiras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No DOG de 20 de agosto de 2020 publícase a Resolución do 11 de agosto de 

2020 pola que se dá publicidade da relación das persoas ou entidades beneficiarias de 

varios programas de axudas concedidas ao abeiro das convocatorias realizadas no ano 

2019 polo Instituto Galego de Vivenda e Solo. De entre as diferentes convocatorias 

recollidas en dita resolución resólvese a relativa á Resolución do 28 de decembro de 

2018 pola que se convocan as subvencións do Programa Rehaluga, dirixida ás persoas 

ou usufrutuarias das vivendas en trámite de incorporación no marco do Programa de 

vivendas baleiras, para o ano 2019.  

Dun crédito orzamentario inicial de 100.000€ só constan tres persoas 

beneficiarias, nun total de 5 expedientes que suman un importe de 37.532,57€, o que 

supón un 37% do orzamentado. Estas cifras supoñen un pequeno aumento con respecto 

á serie histórica, cun montante de 10.499€ en 2017 e 6.986€ en 2018. Porén, en termos 

de impacto real tan só se pasou de dúas persoas  beneficiarias no ano 2018 a tres no ano 

2019. 
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Habendo case 300.000 vivendas baleiras en Galiza, o feito de que tan só se 

adherisen ao programa tres persoas supón un fracaso rotundo e a incapacidade ou nula 

vontade política á hora de abordar un dos principais problemas que padece Galiza en 

materia de vivenda, sendo esta a comunidade autónoma coa maior porcentaxe de 

vivenda baleira do Estado.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª:  

-Que balance fai o goberno da eficacia do Programa de vivendas baleiras? 

-Vai implementar novas medidas para a mobilización da vivenda baleira? 

-Dispón o Instituto Galego de Vivenda de mecanismos que permitan diferenciar 

dentro da bolsa de vivendas baleiras distintas tipoloxías ou casuísticas, que sirvan para 

orientar con maior concreción e de forma máis eficaz as políticas públicas relativas a 

esta materia? 

-Que medidas prevé desenvolver a Xunta para que a mobilización da bolsa de 

vivendas baleiras se realice con criterios redistributivos? 

 

Santiago de Compostela, 10 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 
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Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 10/09/2020 17:25:15 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 10/09/2020 17:25:23 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 10/09/2020 17:25:31 
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Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

4. Proposicións non de lei



 

 

Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

4.1 674(11/PNC-000029)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Candia López, María Elena e 13 máis

Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia para

continuar coa aplicación do programa Rexurbe realizando novas

convocatorias públicas de adquisición de inmobles e

declarando novas áreas Rexurbe a través da Lei 1/2019, do 22

de abril, de rehabilitación e de rexeneración e renovación

urbanas de Galicia

Publicación iniciativa carácter urxencia, 9, 02.09.2020



 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia, a través do seu Portavoz, 
e por iniciativa dos deputados e deputadas Elena Candia Lopez, Marta 
Fernández-Tapias Nuñez, José Manuel Balseiro Orol, Diego Calvo 
Pouso, Ramón Carballo Páez, José Manuel Cores Tourís, Marisol Díaz 
Mouteira, Martín Fernández Prado, Alberto Pazos Couñago, Paula 
Prado del Río, Ovidio Rodeiro Tato, Sandra Vázquez Domínguez, 
Daniel Vega Pérez, e Borja Verea Fraiz ao abeiro do disposto nos artigos 
160, 98 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa 
Mesa a seguinte proposición non de lei para o seu debate en Comisión 
2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia: 
 
A urxencia ven motivada pola necesidade de que o Parlamento de Galicia 
se posicione canto antes sobre esta cuestión. 
 
 
Exposición de motivos: 
 
No programa electoral co que o Partido Popular de Galicia obtivo a 
confianza maioritaria dos galegos en setembro de 2016, existía un epígrafe 
específico sobre a recuperación dos cascos históricos.  
 
Dentro das medidas contempladas neste epígrafe contemplábanse 
medidas de intervención pública directa “orientadas a conseguir a 
rehabilitación de aqueles cascos ou edificacións que están especialmente 
degradados e que requiren, polo tanto, unha maior intervención pública 
para conseguir a súa rehabilitación”.  
 
En cumprimento dese compromiso electoral, en 2017 a Xunta de Galicia 
creou o programa Rexurbe, destinado á adquisición e rehabilitación de 
vivendas en conxuntos históricos, e realizou a primeira oferta pública de 
adquisición de inmobles en Betanzos, Ferrol, Lugo e Ourense.  
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A aposta decida da Xunta de Galicia pola rehabilitación directa en 
conxuntos históricos xa deu froitos no Casco Vello de Vigo, no barrio 
lucense da Tinería ou no Casco de Vello de Ourense, entre outros, 
demostrando que se trata dunha liña de actuación que debe manterse no 
tempo e incrementarse dentro do posible.  
 
Por iso a Xunta de Galicia impulsou na pasada lexislatura a aprobación da 
Lei 1/2019, do 22 abril, de rehabilitación e de rexeneración e renovación 
urbanas de Galicia, que regula as áreas de rexeneración urbana de 
interese autonómico (Rexurbe). 
 
No novo programa electoral co que o Partido Popular de Galicia volveu a 
obter a confianza maioritaria dos galegos en xullo de 2020, o compromiso 
adquirido foi o de poñer en marcha a rehabilitación de preto de 3.000 
vivendas a través da declaración de novas áreas REXURBE que se creen 
ao abeiro da devandita Lei de rehabilitación, rexeneración e renovación 
urbana. 
 
Por iso, desde este Grupo Parlamentario, presentamos a seguinte 
proposición non de lei en Comisión: 
 
“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a continuar coa 
aplicación do programa Rexurbe realizando novas convocatorias públicas 
de adquisición de inmobles e declarando novas áreas Rexurbe a través da 
Lei 1/2019, do 22 abril, de rehabilitación e de rexeneración e renovación 
urbanas de Galicia”. 
 
 
 
Santiago de Compostela, 24 de agosto de 2020 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pedro Puy Fraga na data 25/08/2020 12:37:10 
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María Elena Candia López na data 25/08/2020 12:37:29 

 
Marta María Fernández-Tapias Núñez na data 25/08/2020 12:37:44 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 25/08/2020 12:37:59 

 
Diego Calvo Pouso na data 25/08/2020 12:38:13 

 
Ramón Carballo Páez na data 25/08/2020 12:38:31 

 
José Manuel Cores Tourís  na data 25/08/2020 12:38:47 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 25/08/2020 12:38:57 

 
Martín Fernández Prado na data 25/08/2020 12:39:10 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 25/08/2020 12:39:30 

 
Paula Prado del Río na data 25/08/2020 12:39:39 

 
Ovidio Rodeiro Tato  na data 25/08/2020 12:39:56 

 
Sandra Vázquez Domínguez na data 25/08/2020 12:40:13 

 
Daniel Vega Pérez na data 25/08/2020 12:40:27 

 
Borja Verea Fraiz na data 25/08/2020 12:40:42 
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Reunión da Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas,

Medio Ambiente e Servizos

Día: 30.09.2020        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

4.2 1693(11/PNC-000159)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis

Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en

relación coa tramitación da solicitude de pase á concesión de

explotación do proxecto mineiro de litio Alberta I 1ª

Fracción

Publicación da iniciativa, 15, 16.09.2020
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé e da deputada Alexandra 

Fernández Gómez, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Numerosas entidades sociais (organizacións de defensa do territorio, colectivos 

veciñais, comunidades de montes) presentaron alegacións e escritos de rexeitamento da 

tramitación do proxecto mineiro de litio denominado Alberta I, que afectaría a 

parroquias dos concellos de Avión, Beariz, Forcarei, Cerdedo-Cotabade e A Lama. En 

realidade, trátase dunha primeira fase dun proxecto máis amplo, que tería unha grave 

incidencia en zonas habitadas e produtivas do interior das provincias de Pontevedra e 

Ourense, en espazos de grande interese paisaxísticos e ambiental como as serras do 

Cando e do Suído, e nas bacías dos ríos que nacen nelas como son o Oitavén e o 

Verdugo. 

A empresa promotora do proxecto solicitou o pase do permiso de investigación 

do proxecto Alberta I a permiso de explotación nunha zona denominada “Coto Tocayo”, 

situado nos lugares de Doade (Beariz) e Acevedo e Rubillón (Avión). En realidade, o 

ámbito do proxecto Alberta I abranxe 123 cuadrículas mineiras nunha zona dividida en 

seis áreas que reciben os nomes de “Presqueiras” “Correa”, “Coto Tocayo”, “Acevedo”, 

“Rubillón” e “Taboazas”. E contempla a explotación sucesiva de diversas minas dentro 

da superficie afectada. 
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Nas alegacións presentadas por organizacións veciñais, de defensa do territorio e 

ecoloxistas fan constar unha serie de irregularidades na tramitación do proxecto por 

parte da administración autonómica. 

- Omisión do procedemento de Avaliación de Impacto Ambiental 

Segundo o escrito presentado polo Sindicato Labrego Galego, “o proxecto 

inicial está fragmentado de maneira fraudulenta para evitar a avaliación de impacto 

ambiental” que é perceptivo segundo a lexislación sectorial. A este respecto cómpre ter 

en conta o previsto no Anexo 1 da Lei 21/2013 de avaliación ambiental que determina 

os Proxectos sometidos a avaliación ambiental ordinaria regulada no Título II, Capítulo 

II, sección 1ª: 

b) Minaría subterránea nas explotacións nas que se dea algunha das 

circunstancias seguintes: 

- Que a súa paraxénese poida, por oxidación, hidratación ou disolución producir 

augas acedas ou alcalinas que dean lugar a cambios no pH ou liberen ións metálicos ou 

non metálicos que supoñan unha alteración do medio natural. 

- Que exploten minerais radiactivos. 

- Aquelas cuxos minados se atopen a menos de 1 km (medido en plano) de 

distancias de núcleos de poboación, que poidan inducir riscos por subsidencia. 

En relación co expediente iniciado en 2013 pola Xefa do Servizo de Enerxía e 

Minas de Ourense, no que solicita ao departamento de Avaliación Ambiental que 

determine o alcance ambiental do proxecto de pase a concesión de explotación, o 

Instituto Geológico y Miero de España (IGME) emitiu un informe que alerta sobre a 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
zn

2Y
6M

T8
T7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/



       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

posibilidade de formación de augas ácidas de mina e ao risco de subsidencia pola 

proximidade a núcleos habitados. Asemade, indicaba a necesidade de someter o 

proxecto ao trámite de avaliación de impacto ambiental, que debería incluír un Plan de 

seguimento e vixilancia. Chama poderosamente a atención que no procedemento aberto 

en setembro de 2018, no que se solicitou informes de diferentes órganos sectoriais, non 

se incluíse o IGME, toda vez que o seu informe é preceptivo segundo a lexislación de 

aplicación. 

Con respecto ao proxecto inicial, logo modificado parcialmente, presentouse en 

2014 un informe da Sociedade Galega de Historia Natural no que se indicaba que “as 

formacións xeolóxicas que conteñen tantalita poden presentar asociados minerais que 

conteñen torio e outeos elementos radioactivos”, polo que solicitaba que “o estudo de 

impacto ambiental avalíe con detalle e rigor a presenza de torio e outros elementos 

radiactivos asociados aos minerais (tantalita e casiterita) que se pretenden explotar e, no 

caso de que estean presentes no xacemento, explicite as medidas previstas para evitar 

afeccións negativas sobre a saúde humana e dos ecosistemas”. 

A mesma entidade promotora do proxecto recoñece na documentación 

presentada que “a explotación mineira está a unha distancia en plano inferior a 1 km do 

núcleo urbano máis próximo” e a pesar diso a Memoria da solicitude de concesión de 

explotación, datada en xuño de 2018, establece categoricamente que “o proxecto de 

aproveitamento Coto Tocayo non está incluído en ningún dos supostos nos que a 

lexislación vixente prevé que ha de realizarse unha avaliación de impacto ambiental”. 

A pesar das obrigas legais e dos informes citados, chama a atención que o Xefe 

de Sección de Avaliación Ambiental da Dirección Xeral de Avaliación Ambiental e 

Cambio Climático da Xunta conclúa que “non resulta necesaria a tramitación dunha 
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declaración de impacto ambiental”, o que curiosamente vén coincidir cos intereses e os 

argumentos da empresa promotora. 

Posteriormente, a Confederación Hidrográfica Miño Sil emitiu con data 

27.11.2019 un informe desfavorábel ao proxecto presentado, no que se indica que 

“todas as augas residuais xeradas dentro do perímetro de explotación, incluídas as augas 

de escorrentía provenientes do vertedoiro e das instalacións auxiliares, provisións de 

materiais, zonas de lavado, pistas e as provenientes das bocaminas deberán ser 

depuradas, de forma que as verteduras realizadas non supoñan o incumprimento das 

normas de calidade establecidas na normativa vixente”. 

- Fraccionamento de proxectos 

Tal como ditaminou o Tribunal de Xustiza da UE, “a Directiva 85/337 non pode 

eludirse mediante o fraccionamento dun proxecto, de maneira que a non consideración 

do efecto acumulativo de varios proxectos non debe ter como consecuencia práctica que 

sexan eximidos na súa totalidade á obriga de avaliación cando, considerados 

conxuntamente poidan ter efectos significativos no ambiente”. 

A mesma lei 21/2013 de avaliación ambiental define o “Fraccionamento de 

proxectos” como un “Mecanismo artificioso de división dun proxecto co obxectivo de 

evitar a avaliación de impacto ambiental ordinaria no caso de que a suma das 

magnitudes supere os umbrais establecidos no Anexo I”. 

Estamos pois diante dun posíbel fraude de lei consistente no fraccionamento 

artificioso dun proxecto mineiro que ten impactos ambientais moito máis extensos e de 

carácter acumulativo. 
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Polo anteriormente exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para o debate na Comisión 2ª: 

“O Parlamento insta ao goberno galego a: 

1. Velar polo estrito cumprimento da lei na tramitación do pase a concesión de 

explotación do proxecto mineiro Alberta I 1ª Fracción, evitando un posíbel fraude de lei 

por fraccionamento de proxectos e esixindo o sometemento do proxecto á avaliación de 

impacto ambiental ordinaria. 

2. Solicitar todos os informes preceptivos para garantir o cumprimento da 

lexislación sectorial. 

3. Abrir un proceso de diálogo cos colectivos que se opoñen ao proxecto e dar a 

máxima información ás persoas afectadas sobre a tramitación do proxecto e sobre os 

riscos derivadas deste tipo de explotacións mineiras.” 

 

Santiago de Compostela, 10 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

Luis Bará Torres 

Viceportavoz do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 10/09/2020 16:10:23 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 10/09/2020 16:10:27 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 10/09/2020 16:10:36 
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